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Protokół Nr LVIII/2023 

z obrad sesji Rady Miejskiej Sędziszów 

z dnia 29 maja 2023 roku 

 

Otwarcia obrad sesji dokonał Przewodniczący Rady Miejskiej Sędziszów Adam Mysiara. 

Przywitał obecnych gości. 

Na podstawie listy obecności stwierdził, iż obecnych jest 12 radnych, sesja jest władna do podejmowania 

prawomocnych uchwał i decyzji. 

 

Ad. 3 

Na sekretarza obrad zaproponował radnego Wiktora Tabora– wyraził zgodę. 

Głosowanie: 11 głosów ZA, 1 głos wstrzymujący się. 

Nieobecni: S. Fira, J. Strzelec, P. Jaros 

Ad. 4 

Pan Przewodniczący przedstawił wnioski Burmistrza o wprowadzenie do porządku obrad: 

Wniosek Nr 1. Uchwała zmieniająca uchwałę własną XXXIX/341/2021 z dnia 26 listopada 2021 r. w sprawie 

wysokości diet przysługujących radnym, 

Głosowanie: 12 głosów ZA, jednogłośnie. 

Na posiedzenie sesji Rady Miejskiej dołączył Radny P. Jaros (godz. 9.04,26s.) 

Wniosek Nr 2. Uchwała w sprawie zmiany Uchwały XXX/259/2020 Rady Miejskiej Sędziszów z dnia 29 

grudnia 2020 r. w sprawie wyznaczenia obszaru i granic aglomeracji Sędziszów,  

Głosowanie: 12 głosów ZA, jednogłośnie. 

Radny J. Chmielarski obecny na posiedzeniu nie brał udziału w tym głosowaniu. 

Pan Przewodniczący przedstawił proponowany porządek obrad. 

Proponowany porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji. 

2. Stwierdzenie quorum. 

3. Powołanie sekretarza obrad. 

4. Przyjęcie porządku obrad. 

5. Przyjęcie protokołu z obrad poprzedniej sesji nr LVI/2023 z dnia 30.03.2023 r. oraz sesji 

nadzwyczajnej nr LVII/2023 z dnia 26.04.2023 r. 

6. Sprawozdanie z działalności  Burmistrza Sędziszowa w okresie międzysesyjnym. 

7. Informacja o stanie bezpieczeństwa i porządku publicznego na terenie miasta i gminy Sędziszów za 

2022 rok. 

8. Informacja o stanie bezpieczeństwa, ochrony przeciwpożarowej oraz o zagrożeniach pożarowych 

powiatu jędrzejowskiego za 2022 rok. 

9. Roczna analiza stanu gospodarki odpadami komunalnymi w gminie Sędziszów za 2022 rok. 

10. Ocena zasobów pomocy społecznej za 2022 rok. 

11. Informacja z realizacji Programu Sędziszowska Karta Seniora 60+ 

12. Informacja z realizacji zadań w zakresie kultury na terenie Gminy Sędziszów za 2022 rok 

13. Informacja z realizacji zadań w zakresie podstawowej opieki zdrowotnej w gminie za 2022 rok. 

14. Uchwała w sprawie zatwierdzenia rocznego sprawozdania z realizacji planu finansowego za rok 

2022 w Miejsko-Gminnym Ośrodku Zdrowia 
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15. Uchwała w sprawie określenia innego sposobu dokumentowania wykonania obowiązku 

pozbywania się zebranych na terenie nieruchomości odpadów komunalnych oraz nieczystości 

ciekłych. 

16. Uchwała w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego gminy 

Sędziszów dla trzech obszarów położonych w Boleściach, Borszowicach i Jeżowie. 

17. Uchwała zmieniająca uchwałę własną XXXIX/341/2021 z dnia 26 listopada 2021 r. w sprawie 

wysokości diet przysługujących radnym. 

18. Uchwała w sprawie zmiany Uchwały XXX/259/2020 Rady Miejskiej Sędziszów z dnia 29 grudnia 

2020 r. w sprawie wyznaczenia obszaru i granic aglomeracji Sędziszów. 

19. Uchwała w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Sędziszów na lata 2023-2032. 

20. Uchwała w sprawie zmian budżetu Gminy Sędziszów na 2023 rok. 

21. Wolne wnioski i dyskusja. 

22. Zamknięcie obrad. 

Głosowanie: 13 głosów ZA, jednogłośnie. 

Ad. 5 

Pan Przewodniczący zapytał radnych czy wnoszą uwagi do protokołu poprzedniej sesji nr LVI/2023 z dnia 

30.03.2023 r. do protokołu sesji nr LVII/2023 z dnia 26.04.2023 r. 

Brak uwag. 

Głosowanie w sprawie przyjęcia protokołu sesji nr LVI/2023 z dnia 30.03.2023 r. : 13 głosów – ZA, 

jednogłośnie. 

Protokół został przyjęty. 

Głosowanie w sprawie przyjęcia protokołu sesji nr LVII/2023 z dnia 26.04.2023 r. : 13 głosów – ZA, 

jednogłośnie. 

Protokół został przyjęty. 

 

Ad. 6 

Pan Burmistrz przedstawił sprawozdanie z działalności w okresie międzysesyjnym. 

 

Radna B. Maczkiewicz: 

ZDP odmówił nam zakupu tej wiaty przystankowej na ul. Dworcowej. Bardzo proszę jakoś zabezpieczyć, żeby 

mogli bezpiecznie wysiadać ci, którzy korzystają z tej linii autobusowej. Tam jest bardzo niebezpiecznie. 

Wysiadają na ulicy. Pobocze jest zarośnięte, nieutwardzone. Proszę tam o bezpieczny przejazd. 

Pan Burmistrz: 

Jutro jest sesja Rady Powiatu. Będziemy rozmawiać. Jest tutaj 2 radnych powiatowych. Bardzo proszę o 

poruszenie tego tematu. 

Radny w. Tabor: 

Będzie powołana Komisja ds. bezpieczeństwa drogowego Chciałbym do tych zadań, którymi będzie zajmować 

się w/w komisja, dodatkowo to skrzyżowanie drogi gminnej z drogą powiatową od Krężoł. Bardzo często 

dochodzi tam do wypadków. 

Pan Burmistrz: 

Uzupełnimy, żeby w ramach tej komisji jeszcze zająć się tym tematem. 

Radny J. Jaworski: 

Kwestia progów zwalniających. Nasuwa mi się sprzeczność, bo 20 km/h na osiedlu, strefa zamieszkania, 

należy to jeszcze oznaczyć. Dla mnie to jest sprzeczność. Druga sprawa, chodzi mi o promesę. Promesa była 

przyznana na budowę. Jaka to jest procedura? Dostajemy promesę o wartości 8 mln zł. Te pieniądze 

przychodzą na nasze konto? 

Pan Burmistrz: 

Promesa jest na razie decyzją. 

Radny J. Jaworski: 

Ogłaszamy przetarg. Firma zaczyna budować. Kiedy dostanie pieniądze za wykonanie tej inwestycji? 

Pan Burmistrz: 



Strona 3 z 10 

 

Nie da się odpowiedzieć wprost. Jeśli jest to zadanie do 12 miesięcy , w dwóch transzach. Pierwsza transza po 

wykonaniu 50% i kolejna transza. To zadanie, które będziemy realizować to będzie zadanie wieloletnie. 

Planujemy 18 miesięcy na realizację tego parkingu czyli będzie w 3 transzach, tj. 20%, 30% i 50%. Sposób 

płatności w „Polskim Ładzie” bardzo ogranicza konkurencję i jakby preferuje tylko duże podmioty, mocne 

kapitałowo, które mają pieniądze by móc własne środki zainwestować czy brać kredyty, których obsługa 

kosztuje. Dlatego żeby zwiększyć konkurencyjność, zwiększyć ilość podmiotów starających się o to zadanie, 

w uzgodnieniu z panią Skarbnik, myślę, że damy radę, żeby finansowanie wziąć na siebie. A my będziemy na 

te transze czekać. Oczywiście będziemy płacić kwartalnie, za dany zakres, który będzie zostanie rozliczony. 

Radny J. Jaworski: 

I dlatego poprzedni przetarg wyszedł tak drogo? Firma musiała zagwarantować sobie kredyt na budowę, jeżeli 

była mniejszą firmą, nie posiadała środków. 

Pan Burmistrz: 

Nie startowała w ogóle. 

Radny J. Jaworski: 

Nie startowała w ogóle lub doliczała koszty kredytu do kosztów całej inwestycji. 

Pan Burmistrz: 

Mamy nadzieję, że ten sposób przyniesie efekty. Nikt nam tego nie gwarantuje. 

Radny J. Jaworski: 

My też nie gwarantujemy. Nie mamy środków, żeby to zapewnić. Musimy wziąć kredyt, żeby wypłacić 

inwestorowi. 

Pan Burmistrz: 

Wiadomo, że gmina ma tańsze kredyty niż to co przedsiębiorca. Mamy nadzieję, że ten sposób pozwoli 

zmniejszyć ceny w przetargu jak też poprzez zwiększenie konkurencji. Tutaj nikt nie ma pewności, że tak 

będzie. Ale trzeba jakieś działania, nawet ryzykując. Mamy doświadczenie. 

Radny J. Jaworski: 

Najbardziej zarabia tu bank, bo jest tu bez żadnych inwestycji. Jeżeli są przeznaczone pieniądze na taką 

inwestycje, to te pieniądze powinny wpłynąć. Mamy 8 mln zł i możemy rozmawiać. 

Pan Burmistrz: 

Samorząd tych zasad nie ustala. 

Radny J. Jaworski: 

Jeszcze jedna sprawa. W związku z tą odpowiedzią przez Powiat odnośnie chodników przy posesji. Jakie to 

są zasady? Jeżeli jest chodnik przy posesji, jest płot, ogrodzenie to ktoś posprząta, wyczyści ten chodnik. Ale 

jak to jest dalej? Weźmy np. Mierzyn. Część mieszkańców ma dalej odsunięte, część jest niezamieszkałe. Kto 

ma to czyścić? Oni wszystko cedują na właścicieli posesji. 

Pan Burmistrz: 

Ustawowy zapis jest taki, że jeżeli jest posesja bezpośrednio przy chodniku to odpowiedzialny za utrzymanie 

jest właściciel nieruchomości. Natomiast my mamy ponad 4 km chodników w gminie Sędziszów, gdzie 

chodniki nie przylegają bezpośrednio i według nas jest to zadanie dla Powiatu. My nie mamy wypracowanego 

porozumienia. Nie zgadzamy się do końca z tym co otrzymaliśmy. Mieliśmy spotkanie z radnymi 

powiatowymi z naszej gminy. Będziemy występować z takim apelem i do Starostwa i do Zarządu Dróg 

Powiatowych, żeby powiat chciał zawrzeć jakieś porozumienie, nie tylko z gminą Sędziszów, ale ze 

wszystkimi gminami w naszym powiecie i żeby partycypował w kosztach. 

Radny J. Jaworski: 

Mają pas drogowy i to oni powinni go obsługiwać.  Pieniądze są brane za utrzymanie pasa drogowego, a 

wykonanie jest zlecane nam. My ponosimy koszty i nikt nam ich nie rekompensuje. Na przyszłe lata musimy 

to jasno określić, ustalić jakieś reguły. 

Radny J. Wiencek: 

Panie Burmistrzu ja również w sprawie tych chodników. Co z chodnikami na wiadukcie?  Byłem świadkiem,  

jak pracownicy czyścili drogę, były dwa samochody, zamiatarka. Rozmawiałem z nimi. Pytałem się czy też 

zrobią porządek z chodnikiem. Odpowiedzieli, że nie. Była interwencja. Skończyło się na tym, że oni pojechali 

dalej. I tego chodnika nie zrobili. Jutro jest sesja Rady Powiatu to bardzo proszę o interwencję. Drugi temat to 

odbudowa basenu. Ta kwota rośnie z miesiąca na miesiąc. W tej chwili jest podana kwota 28 mln zł. Czy to 

jest tylko sama odbudowa basenu, w jakim kształcie oraz czy są dodatkowe atrakcje, które sugerowaliśmy? 

Czy one też w tą kwotę wchodzą? Dofinansowanie z Ministerstwa Sportu to tylko 6 mln zł, tak? Czy my na tą 

chwilę mamy jakąś informację czy wiedzę jaką kwotą dysponujemy na dzień dzisiejszy na odbudowę tego 

basenu? 
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Pan Burmistrz: 

Ta kwota obejmuje podstawowe odbudowanie basenu. Nie ma w niej tych dodatkowych elementów, bo wtedy 

kwota wynosiłaby ponad 40 mln zł. Musieliśmy to bardzo szybko zmienić, żeby zdążyć w terminie z 

pozwoleniem na budowę. Taka jest wartość i jako samorząd gminy Sędziszów musimy się z tym zmierzyć. 

Nikt dzisiaj nie da odpowiedzi z jakich źródeł my te pieniądze do końca pozyskamy. Będziemy podejmować 

wszelkie działania, aby z wielu źródeł te środki pozyskać. Myślę, że będziemy występować o środki z rezerwy 

Prezesa Rady Ministrów. W tym roku nie możemy. To musi być rozliczone z jednego roku. Wystąpiliśmy do 

Polskiego Związku Pływackiego, żeby też na miarę możliwości wspomogli w różnej formie, by uzyskać środki. 

Będziemy jeszcze występować do przeróżnych instytucji ogólnopolskich i naszych o wspomożenie w 

odbudowie. Ten basen był, uległ w zniszczeniu i samorząd chce go odbudować. Jak go budowaliśmy to też 

zaczynaliśmy od 6 mln. zł. Koszt był wtedy 22 mln zł. Potem wszystko ładnie się poukładało. Bardzo proszę 

o wspieranie, o podpowiadanie, żebyśmy jako samorząd gminy Sędziszów dali radę w odbudowie. Tego chcą 

mieszkańcy. 

Radny D. Juszczyk: 

Chciałem odnieść się jeszcze do wiaduktu w stronę Sefako. Przed remontem były 2 chodniki, po jednej i po 

drugiej stronie. W tej chwili jest jeden. Lewa strona jest całkowicie zaniedbana, zarośnięta. Czy to też jest w 

gestii powiatu? 

Pan Burmistrz: 

Tak jak my się upominamy pod względem infrastruktury drogowej podległej Starostwu, ZDP to nie da się już 

chyba lepiej i więcej. Żeby było zawarte porozumienie to muszą się pod tym podpisać obie strony. Mam 

nadzieję, że w końcu do tego dojdzie. 

 

Brak innych pytań do sprawozdania. 

 

Ad. 7 

Komendant Policji w Sędziszowie – komisarz Paweł Abramowicz przedstawił Informację o stanie 

bezpieczeństwa i porządku publicznego na terenie miasta i gminy Sędziszów za 2022 rok. 

Radny J. Jaworski: 

Posterunek w Sędziszowie obsługuje 3 gminy: Sędziszów, Słupię i Wodzisław. Czy te statystyki są tylko dla 

gminy Sędziszów. 

Komendant P. Abramowicz: 

To są tylko statystyki dotyczące miasta i gminy Sędziszów. 

Radny D. Juszczyk: 

Panie Komendancie mamy mapę zagrożeń na terenie gminy Sędziszów. Mamy taki jeden stały punkt, który 

tutaj występuje, czyli targowisko. Czy stawienie tam znaku o zakazie wjazdu w poszczególnych godzinach 

ułatwiłoby wam pracę? Żeby tam nie działy się różne rzeczy i zakłócanie ciszy nocnej. 

Komendant P. Abramowicz: 

Ciężko jest mi się wypowiedzieć w tym momencie. Pewne rozwiązania inżynieryjne należy poprzeć lustracją 

i analizą dróg. Myślę, że taka lustracja dużo by odpowiedziała na pańskie pytanie. Natomiast ja jestem skłonny 

uczestniczyć w takich przedsięwzięciach, które będą miały na celu poprawę bezpieczeństwa również w ruchu 

drogowym. 

Pan K. Śladowski (mieszkaniec): 

Jestem mieszkańcem Mierzyna. Są kontrolowane samochody osobowe, ale tiry już nie. Przecież ona tam 

jeżdżą minimalnie 70km/h. 

Komendant P. Abramowicz: 

Problem pojazdów ciężarowych to nie tylko problem Sędziszowa i poszczególnych miejscowości. To jest 

również problem całego powiatu. Zapewniam pana, że policjanci z ruchu drogowego z Jędrzejowa, którzy nas 

często to nas odwiedzają, realizują swoje ustawowe zadania. Aczkolwiek policjanci z Sędziszowa dokładają 

wszelkich starań by to bezpieczeństwo związane z pojazdami ciężarowymi odbywało się zgodnie z przepisami. 

I w dalszym ciągu będziemy podejmować takie działania. 

 

Radny R. Dębicki opuścił posiedzenie sesji Rady Miejskiej o g. 10.30. 

 

Ad. 8 

Komendant PSP – Mariusz Stolarczyk przedstawił Informację o stanie bezpieczeństwa, ochrony 

przeciwpożarowej oraz o zagrożeniach pożarowych powiatu jędrzejowskiego za 2022 rok. 
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Brak pytań. 

 

Pan Przewodniczący zarządził przerwę do godz. 11:00. 

 

Po przerwie stawili się wszyscy obecni oprócz Radnego  A. Stępnia. 

 

Ad. 9 

Pan Przewodniczący zapytał czy są pytania do Rocznej analizy stanu gospodarki odpadami komunalnymi w 

gminie Sędziszów za 2022 rok. 

Brak pytań. 

 

 

Ad. 10 

Pan Przewodniczący zapytał czy są pytania do Oceny zasobów pomocy społecznej za 2022 rok. 

Brak pytań. 

 

Ad. 11 

Pan Przewodniczący zapytał czy są pytania do Informacji z realizacji Programu Sędziszowska Karta Seniora 

60+. 

Brak pytań. 

 

Ad. 12 
Pan Przewodniczący zapytał czy są pytania do Informacji z realizacji zadań w zakresie kultury na terenie 

Gminy Sędziszów za 2022 rok. 

Brak pytań. 

 

Ad. 13 

Pan Przewodniczący zapytał czy są pytania do Informacji z realizacji zadań w zakresie podstawowej opieki 

zdrowotnej w gminie za 2022 rok. 

Brak pytań. 

 

Ad. 14 

Pan Przewodniczący przedstawił projekt Uchwały w sprawie zatwierdzenia rocznego sprawozdania z 

realizacji planu finansowego za rok 2022 w Miejsko-Gminnym Ośrodku Zdrowia. 

Brak pytań. 

Głosowanie: 11 głosów ZA, jednogłośnie.    LVIII/486/2023 

 

Ad. 15 

Pan Przewodniczący przedstawił projekt Uchwały w sprawie określenia innego sposobu dokumentowania 

wykonania obowiązku pozbywania się zebranych na terenie nieruchomości odpadów komunalnych oraz 

nieczystości ciekłych. 

Brak pytań. 

Głosowanie: 11 głosów ZA, jednogłośnie.    LVIII/487/2023 

 

Ad. 16 

Pan Przewodniczący przedstawił projekt Uchwały w sprawie uchwalenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego gminy Sędziszów dla trzech obszarów położonych w Boleścicach, 

Borszowicach i Jeżowie. 

Radny J. Jaworski: 

Podobna uchwała już była. 

Pan Burmistrz: 

Było przyjmowane studium uwarunkowań zagospodarowania przestrzennego na poprzedniej sesji. A teraz jest 

uchwalany miejscowy plan zagospodarowania przestrzennego dla tych terenów ponad 65 ha, Pawłowice, 

Boleścice, Jeżów, umożliwiający budowę farm fotowoltaicznych. 

Radny J. Chmielarski: 

Mamy tutaj nową uchwałę. Co było zmieniane w tych co dostaliśmy w porządku obrad, a tą co dostaliśmy 

dzisiaj? 
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Pan Burmistrz: 

Techniczne poprawki. Musiałby przyjść pracownik merytoryczny. 

Radny J. Chmielarski: 

To co przyjmowaliśmy wcześniej, co nam Wojewoda uchylił. To był plan czy studium? 

Pan Burmistrz: 

Studium. Planu nie uchwalaliśmy. 

 

Głosowanie: 11 głosów ZA, jednogłośnie.    LVIII/488/2023 

 

 

Ad. 17 

Pan Przewodniczący przedstawił projekt Uchwały zmieniającej uchwałę własną XXXIX/341/2021 z dnia 26 

listopada 2021 r. w sprawie wysokości diet przysługującym radnym. 

Brak pytań. 

Głosowanie: 11 głosów ZA, jednogłośnie.    LVIII/489/2023 

Ad. 18 

Pan Przewodniczący przedstawił projekt Uchwały w sprawie zmiany Uchwały XXX/259/2020 Rady Miejskiej 

Sędziszów z dnia 29 grudnia 2020 r. w sprawie wyznaczenia obszaru i granic aglomeracji Sędziszów. 

Radny J. Wiencek: 

Na Komisjach Wspólnych było powiedziane, że jak przyjdą dokumenty. Czyli możemy rozumieć, że wszystko 

jest załatwione i ta uchwała przejdzie? 

Pan Burmistrz: 

Musiały przyjść, skoro p. Naczelnik nie zgłaszała mi wycofania tej uchwały z porządku obrad. 

 

Głosowanie: 11 głosów ZA, jednogłośnie.    LVIII/490/2023 

Ad. 19 

Pani Skarbnik przedstawiła projekt Uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Sędziszów 

na lata 2023-2032. 

Brak pytań. 

Głosowanie: 11 głosów ZA, jednogłośnie.    LVIII/491/2023 

 

Ad. 20 

Pani Skarbnik przedstawiła projekt Uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy Sędziszów na 2023 rok. 

Brak pytań. 

Głosowanie: 11 głosów ZA, jednogłośnie.    LVIII/492/2023 

 

Ad. 21 

Wolne wnioski i dyskusja. 

 

Pan Przewodniczący ogłosił chwilę ciszy dla ś.p. Józefa Opałki. 

 

Pan Przewodniczący: 

Chciałbym przypomnieć, że 5 czerwca o godz. 18.00 jest zamówiona msza od Rady za panią ś.p. Janinę 

Stefańczyk. 

Drugą sprawę mam taką, w większości do mieszkańców w Rynku i okolic. W sobotę była uroczystość Dnia 

Strażaka. Rozmawiałem z wieloma ludźmi. Prosili o delikatny apel, żeby poszanowali przejście tej łezki, która 

ładnie zarasta. Są od tego chodniki. 

Jeszcze jedna sprawa odnośnie zasłużonych dla rolnictwa. Niefortunnym było podanie pana Chmielarskiego 

na Zasłużony dla rolnictwa. A w związku z tym, że padało często na sali od pana Chmielarskiego słowo: honor, 

ambicja, uczciwość, to bardzo bym prosił, żeby nad tym się zastanowić. 

Przewodniczący Osiedla Rynek P. Adamski: 

W 2019 r. pisałem z prośbą odnośnie zamontowania monitoringu w Rynku. Na chwilę obecną nie ma tego 

monitoringu, a byłby bardzo potrzebny. Nawet ze względu na brawurową jazdę, jaka się odbywa na placu w 

Rynku koło łezki. Na terenie Osiedla Rynek nastąpił duży wzrost Barszczu Sosnowskiego. Na chwilę obecną 

mam zlokalizowanych 25 dużych ognisk. Koszenie poboczy przy drogach gminnych. Ulica Kielecka od strony 
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rzeki jest zapomniana. Zarówno ulica Cicha. Zwracam się również z prośbą zniesienia opłaty za korzystanie  

z aneksu sportowego OSiR dla młodzieży i dzieci przynajmniej w okresie wakacyjnym. 

W 2021 r. rozmawiałem z Panem Burmistrzem odnośnie uszkodzenia przepustu przy starym młynie, obok 

strażnicy PSP. Ciężkie samochody załamały ten przepust. W tym momencie ta woda tam stoi. Obecnie tam 

jest nasypane trochę kamienia i ten przepust nie ma racji bytu. Proszę o oczyszczenie tego przepustu, ponieważ 

jest on niedrożny. Posesja Sportowa nr 1 jest cały czas podtapiana, jest woda w piwnicy. W 2022 r. pisałem do 

Pana Burmistrza odnośnie przeczyszczenia przepustów na ul. Gniewięcińskiej oraz Partyzantów. Nie zrobione 

jest nic. W dniu 4 lipca 2022 r. zwróciłem się z pismem odnośnie oczyszczenia dróg gminnych na terenie 

Osiedla Rynek. Nie zrobione jest nic. Na mównicy Pan Burmistrz mówił tylko o oczyszczeniu chodników 

przez mieszkańców. Chciałbym, żeby Pan Burmistrz odniósł się do tego tematu. 

W 2019 r. i w 2020 r. kierowałem 2 pisma odnośnie usunięcia konarów korzeni na ulicy Klonowej, Rajskiej. 

Pan Burmistrz do dnia dzisiejszego nie odpowiedział na te pisma. Czy jest jakiś problem? Chciałbym 

dowiedzieć co się dzieje. Mam datę kiedy wpłynęło jedno i drugie pismo. 

Radna A. Konieczna: 

Proszę o przypomnienie się i zwrócenie się do Powiatu o konieczności zamontowania lustra na zakręcie, przy 

sklepie w Krzcięcicach, tego przy kościele. Samochody wyjeżdżające spod sklepu stwarzają duże zagrożenie 

i często tam dochodzi do drobnych kolizji. Można by tego uniknąć. 

Pan Przewodniczący: 

Przepust, który jest po starym młynie, on nie jest zapadnięty. On jest zastawiony przez bobry. Nie wchodzę tu 

w polemikę. Mówię tylko to co wiem. 

Przewodniczący Osiedla Rynek P. Adamski: 

Panie Przewodniczący możemy przejechać i zobaczyć. 

Jeszcze sprawa budowy wiatraków na terenie miasta i gminy Sędziszów. Firma, która prowadziła instalacje 

kabli popsuła drogę, popsuła też tzw. miedze. Położyła kable tam, gdzie było kopane. Ta droga się zapadła. 

Chciałbym, żeby ta droga byłą jakoś utwardzona, tam gdzie są bardzo duże koleiny. Od Jędrzejowskiej w 

kierunku starego sadu, w kierunku wiatraków. Rolnicy płacą podatki i oczekują że będzie to jakoś zrobione.  

Radny J. Chmielarski: 

Mieszkańcy zwracają się z prośbą o dokończenie tej drogi polnej z Kucakowa w kierunku pana (…). Tam 

trzeba by było jeden zestaw kamienia. Nie byłoby błota. 

Radna B. Maczkiewicz: 

W imieniu mieszkańców ul. Cichej zwracam się z prośbą o wyczyszczenie i udrożnienie rowu. Tam woda nie 

ma ujścia. Jest dużo tego mułu, który tam zalega i przez to jest niedrożny Tam mieszkańcy czyścili ile dali 

radę. Prosili o to, żeby to zrobić profesjonalnie. 

Zwracam się do naszych Pań Radnych Powiatowych, jak jutro będzie sesja powiatu to proszę poprosić o ul. 

Polną o pobocze, żeby tam było naprawione, żeby tam nałożyć jakąś nakładkę bitumiczną. Ta droga jest już w 

fatalnym stanie. Proszę również o uzupełnienie ubytków na ul. Sportowej i Kościelnej. 

Pan Przewodniczący: 

Pan Starosta Faryna obiecał publicznie w Rynku, że zajmie się tzw. „gardłem”. Żeby wykończyć już Rynek  

i żeby to poszło już w górę. 

Radny J. Wiencek: 

Ja na poprzedniej sesji prosiłem o wystąpienie do właścicieli posesji, które są nie sprzątane. Czy są jakieś 

odezwy? Czy jest szansa, żeby ten teren między Osiedlem Skarpa, a ul. Leśną wykosić? 

Radny J. Jaworski: 

Trzeba zadać pytanie panu Staroście kiedy wejdzie remonter. Stan dróg powiatowych jest coraz gorszy. 

Pobocza się pozapadały. Jeździ ciężki sprzęt. Robią się bardzo duże dziury. 

Ta droga koło starej parowozowni. Tam jest odwodnienie. 17 maja padał dość intensywny deszcz. Tam się 

zrobił staw. Nie można tam było przejść po chodniku, bo woda się przelewała. Z drugiej strony jest tyle ziemi, 

że jadące samochody podnoszą mnóstwo kurzu. Ludzie tam narzekają, ze tam nie da się przejść, jak ktoś 

podniesie ten suchy piasek. Trzeba byłoby to wyczyścić. Tą dziurę koło mostu na Mierzawie naprawili. Tam 

czyścili te pobocza, ale tylko od strony chodnika. Tam te odwodnienia są bardzo małe. Tam stoi woda przy 

większym deszczu, przelewa się przez chodnik i nie można przejść. 

Sprawy, które dotyczą Gniewięcina i drogi do Krężoł. Od strony Krężoł jedzie się i nie widać tej drogi, która 

prowadzi do Klimontowa w stronę Sędziszowa. Tam jest bardzo mała widoczność. Tam był wypadek, który 

widziałem osobiście, samochody były roztrzaskane. Na szczęście nic poważniejszego się nie stało.  Tam trzeba 

coś zrobić konkretnego. Może jakieś progi, znak „STOP”. Nie wiem co dokładnie tam zrobić, żeby tam było 

bezpiecznie. 

Radny W. Tabor: 
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Dziękuje panie Radny Jaworski za poparcie. Tu chodzi o bezpieczeństwo. Tam nawet mogłyby być 

zainstalowane światła impulsywne. Tam dochodzi bardzo często do wypadków. Po tym wypadku zostały 

zniszczone tablice informacyjne. Ja zabezpieczyłem te tablice i zabrałem do domu. Słupy, na których były 

posadowione zostały zniszczone. Prosiłbym o dokładne rozejrzenie się co tam jeszcze potrzeba i jak to zrobić, 

żeby tam było bezpiecznie. Jest to akurat w pobliżu mojej posesji. 

Panie Burmistrzu czy są jakieś szanse na pozyskanie pieniędzy na przebudowę tej drogi Gniewięcin-

Klimontów? 

Radna Powiatowa E. Kubas-Samociuk: 

Podejmiemy działania w zakresie tych wszystkich informacji od państwa. Jeżeli chodzi o to skrzyżowanie w 

Gniewięcinie to mam prośbę o dopowiedzenie. Pamiętajmy, że jest to skrzyżowanie pod kątem prostym dróg 

gminnych z drogą powiatową. Czy państwo prosicie nas o rozważenie, żeby coś zrobić na drodze powiatowej 

czy w ogóle o rozwiązanie problemu. Mnie się wydaję, że rozwiązaniem problemu, informującym kierowców 

o niebezpieczeństwie to jest nasza droga gminna. Dlatego bardzo proszę o uściślenie. Ona faktycznie, jak się 

jedzie od Krężoł to wydaje się, że idzie dalej prosto. A tu się nic nie da zrobić, żeby drogę powiatową odsłonić, 

bo są domy, dosłownie 4-5 m od pobocza jezdni. Ja mam tyle do dodania w tym zakresie. Żeby wystąpić do 

Powiatu to trzeba mieć argument. A ja osobiście widzę, że tutaj bardziej kłania się sprawa drogi gminnej. 

Radny W. Tabor: 

Jeśli chodzi o drogę powiatową to chodzi o wycięcie tych drzew. 

Sołtys N. Jawor: 

Na drodze powiatowej Boleścice-Mierzyn zbiera się woda i chlapie przechodniów, którzy chodzą chodnikiem. 

Woda zamiast spływać do rowu to stoi na szosie. Nie można tam przejść. 

Radny D. Juszczyk: 

Ma prośbę od mieszkańców Osiedla Sady, głównie chodzi o blok nr 26. Tam jest chodnik wykonany z płyt 

betonowych. Jedna część płyty zapadła się. Kiedy popada dość intensywnie to mieszkańcy nie mogą wejść do 

domu. Są tam również dziury od strony parkingu. Proszę również je jakoś naprawić. 

Otrzymałem telefon od mieszkanki ul. Przemysłowej z prośbą. Z Powiatu tam byli i czyścili kanał 

odwadniający. Pani twierdzi, że jest jeszcze więcej wody niż było. Bardzo proszę o monitorowanie tej sprawy. 

Radny K. Prusek: 

Proszę o przypomnienie się odnośnie utwardzenia poboczy w miejscowości Swaryszów. Pisałem pismo do 

Powiatu w tej sprawie. Otrzymałem odpowiedź, że będzie to zrealizowane. Chciałbym, żeby to nie było 

odwlekane jak najdłużej. W złym stanie są pobocza, wykrusza się asfalt. A teraz przy okazji, gdzie jest robiony 

wodociąg w miejscowości Krzelów, przewierty zajmują połowę pasa i zjeżdżają na pobocze. Na ta chwilę już 

się wyrzeźbiło pół metra ubytku. 

Druga sprawie odnośnie dróg powiatowych. Nie będzie remontera. Będą to robili masą na ciepło. Także też 

bym prosił w miejscowości Białowieża, gdzie zgłaszałem dziury na wysokości pana (…), (...) na tej pierwszej 

górce i w miejscowości Krzelów 1 koło byłego sklepu też jest duże zapadlisko, prosiłbym o uzupełnienie tą 

masą. Teraz zaczną się już pobocza, wycinki itd. 

Odnośnie dróg gminnych to prosiłbym o dowiezienie kamienia w miejscowości Krzelów i w miejscowości 

Tarnawa koło sióstr zakonnych, ta droga w lesie. Było to na funduszu sołeckim poruszane, żeby chociaż 

dowieźć tam jedno auto kamienia. 

 

Radny J. Chmielarski opuścił posiedzenie sesji Rady Miejskiej o g. 11.45. 

 

Sołtys B. Grabek: 

Chciałam zgłosić, ze cała droga przez Swaryszów jest załamana i cała jest do remontu. Pobocza są wypełnione 

szlaką ale cała spłynęła. Jest załatana co druga dziura w drodze, brak chodnika. Jeżdżą z kamieniem do lasu 

ok 200m asfalt jest załamany. Droga była utwardzona jest już po prostu zniszczona. 

Sołtys  R. Pacholec: 

Mieszkańcy ul. Majowej proszą o rozwiązanie problemu odnośnie przejazdu tirów. Jest tam budowa całego 

marketu. Skończy się budowa to będzie dostarczanie towaru. W związku z tym, mieszkańcy pytają czy nie 

można by prze kierunkować te ciężkie tiry, żeby wjeżdżały od drugiej strony. Na Majowej jest dom przy domu. 

Nie ma poboczy. Ta droga jest wąska. Tam ciężko, żeby 2 samochody się minęły. A te samochody jeżdżą o 

różnych porach. W życiu codziennym to trochę przeszkadza. 

Radny K. Prusek: 

Prace trwają miesiąc, a jeszcze mogą potrwać dłużej. To jest duża inwestycja i ma pani rację, że ta droga jest 

już zniszczona, a co będzie po 2 miesiącach. A jak to będzie kończone w sezonie jesiennym. Bardzo proszę o 

dopilnowanie tego. 
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Jeszcze mi się przypomniało, żeby wyegzekwować na Telekomunikacji o te słupy telefoniczne, które lecą 

przez całą wieś Krzelów, Swaryszów. Znowu zaczną się żniwa i będą kombajnami i pourywają linie. W tamtym 

roku to już było robione. Są to stare, drewniane słupy. 

Radny J. Jaworski: 

Odniosę się jeszcze do tego oświetlenia, które jest planowane u nas przez firmę pana Barana. Na dzień 

dzisiejszy są prowadzone prace dla firmy PGE. Zdejmowane są chodniki. One mają być przywrócone do stanu 

jaki był przed budową. Wiemy, że po pewnym czasie te chodniki się zapadają. Wiadomo, że w tym miejscu co 

był ruszany to po pewnym czasie on się zapadnie. Czy przy tych umowach podpisywanych nie trzeba zawrzeć, 

że w przypadku jakiegoś większego zapadliska byłoby to powtórzone za rok? Tak jak było to robione wtedy 

co ta droga byłą robiona. Utwardzili pobocze, zrobili po pewnym czasie i to się utrzymuje. Przy każdej takiej 

umowie na takie roboty, gdzie jest zdejmowana kostka z chodników to trzeba chyba taki warunek wprowadzić, 

że po roku ma być to sprawdzane. Później są pretensje do Urzędu, a nie do firmy. Nie można tego ogarnąć 

przy takich ilościach inwestycji jakie są robione i jakie są planowane. 

Jeszcze wrócę do tego pisma, które było ze Starostwa. Za chodniki i teren wokół posesji odpowiada właściciel. 

Nie mogę tego tak za bardzo przyjąć, bo są jakieś określone przepisy kto i gdzie. W Mierzynie, w Boleścicach, 

Słaboszowicach, Krzcięcicach, tam ktoś to wyczyści, ale tam gdzie nikt nie mieszka to jest zarośnięte i nikt 

tego nie robi. Ale nie ma tam warunku, ze posesja bezpośrednio graniczy, że jeżeli jest pas zieleni do płotu, do 

ogrodzenia. Gdzie nie gdzie jest to zrobione, gdzieniegdzie nie jest to zrobione. Bardzo nieładnie to wygląda. 

Radna A. Konieczna: 

Były zgłaszane chodniki Krzcięcice, Słaboszowice. One niedawno były robione, a już się pozapadały. Nie 

wiem czy tam jeszcze jest gwarancja. Ale proszę, żeby może firma to naprawiła. 

Pan Burmistrz: 

- Radny A. Mysiara – warto to powielać i przekonywać mieszkańców, że to co publicznymi środkami, 

wspólnym wysiłkiem wykonane, żeby szanować. 

- Przewodniczący Osiedla P. Adamski – przy placu zabaw w Rynku jest planowane zamontowanie monitoringu. 

Odnośnie Barszczu Sosnowskiego to informowałem w informacji międzysesyjnej co trzeba zrobić. Proszę 

poskładać zgłoszenia, z określeniem lokalizacji jakie miejsca, można dołączyć zdjęcia. My te zgłoszenia 

przekażmy do Regionalnego Dyrektora Ochrony Środowiska. Każdy właściciel jest zobowiązany do działania, 

żeby zlikwidować niebezpieczne rośliny. 

Radny J. Jaworski: 

Na stronie Urzędu jest podane, żeby podawać miejsca, gdzie występuje Barszcz Sosnowskiego. Ludzie podają, 

że u nich na posesji jest. I kto ma go zlikwidować? 

Pan Burmistrz: 

Ja to dzisiaj podawałem. Nie pamiętam dokładnie naszej informacji na stronie. Są odpowiednie zgłoszenia, są 

druki. W pierwszej kolejności każdy osobiście ma sobie z tym poradzić. A w przypadku niemożności 

finansowej lub jak są starsze osoby to wtedy pomagamy. Chyba tak jest w tej informacji. 

Radny J. Jaworski: 

Są wypowiedzi mieszkańców na Facebooku, że ktoś zgłosił i nie ma żadnej interwencji. Oczekują, że przyjadą 

z ZUK-u i zniszczą ten Barszcz Sosnowskiego. 

Pan Burmistrz: 

W pierwszej kolejności ma tego dokonać właściciel nieruchomości. 

- Przewodniczący Osiedla P. Adamski. - odnośnie koszenia ul. Cichej, Kieleckiej to ZUK już wyjechał na drogi 

i jest to w trakcie. Jeśli chodzi o zniesienie opłat na OSiR to praktycznie te opłaty są poznoszone już od 

dłuższego czasu. Poza rezerwacją kortów to wszystko inne jest nieodpłatnie.  

Dyrektor OSiR P. K. Chmaruk: Rowerki i gokarty były i będą płatne, boisko wielofunkcyjne, korty do 17.00 

są bezpłatne. 

Pan Burmistrz: Musimy zweryfikować uszkodzony przepust. Od wielu lat mówimy, że chcemy zbudować 

zbiornik retencyjny i gdzieś te możliwości dofinansować nam uciekały. Są środki na małą retencję. Na 

kolejnych spotkaniach komisji będziemy Radę informować. Myślę, że na następnej sesji będziemy wnosić o 

zabezpieczenie środków na projekt, bo są bardzo duże szanse otrzymania dofinansowania. Tylko jako typowy 

zbiornik retencyjny, bez żadnej rekreacji i turystyki, bo nie otrzymamy pieniędzy. Takie są zasady. Musimy 

być planistycznie przygotowani.  W najbliższym czasie będziemy uruchamiać wszelkie procedury. Ostatecznie 

umowy będziemy mogli podpisać jak będą środki zabezpieczone w budżecie. Mamy już jakieś koncepcje, 

studia wykonalności. Teraz musimy mieć gotowe pozwolenie na budowę wraz z kosztorysami. Wystąpiliśmy 

do Regionalnego Dyrektora Ochrony Środowiska w Kielcach z prośbą czy możliwe jest w tym miejscu 

utworzenie. Odpisano, że jest za mało danych. My musimy całą procedurę planistyczną rozpocząć  
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i dopiero możemy formalnie wystąpić. Myślę, że  w tym rozdaniu unijnym 2023-2027 ten zbiornik retencyjny 

będzie wybudowany. 

- odnośnie przepustu Partyzantów-Bąkowska – tam jak był remont generalny to wszystko było drożne. 

Widocznie nie było to aż na tyle ważne zadanie, bo nie było innych zgłoszeń. Były dziesiątki zgłoszeń od 

mieszkańców odnośnie tego co im przeszkadzało i to wszystko było zrobione. Tutaj widocznie nie było takiej 

potrzeby. Oczywiście to sprawdzimy. Wszystkie drogi były wyczyszczone.  

- usunięcie konarów na ul. Klonowej, ul. Rajskiej nie wykonano. ZUK czeka, żeby one zupełnie wyschły. 

Trzeba jeszcze trochę poczekać. 

- tereny, gdzie są wiatraki nie są jeszcze ostatecznie odebrane te tereny. Na pewno wszystkie drogi mają 

pozostać w stanie nie gorszym niż były przed. Przy odbiorze będziemy to weryfikować zarówno my jako 

gmina jak i również Zarząd Dróg Powiatowych. 

- Radna A. Konieczna – odnośnie wyjazdu spod sklepu to musimy to jeszcze raz powtórzyć. Tam faktycznie 

jest tzw. „rosyjska ruletka”. 

- Radny A. Mysiara – przepust przy Starym Młynie – musimy dokładnie to zweryfikować 

- Radny J. Chmielarski – dokończyć drogę Kucaków – zostało przyjęte. 

- Radna B. Maczkiewicz – udrożnić i wyczyścić rów przy ul. Cichej – też damy zgłoszenie. 

- naprawić ubytki na ul. Sportowej i ul. Kościelnej – damy zgłoszenie do ZDP. 

- sprawa odnośnie wykaszania terenu między Skarpą a ul. Leśną – trzeba by ewentualnie rozmawiać z nowymi 

właścicielami. Bardzo proszę ZUK by w ten sposób spróbować. 

Stan dróg powiatowych jest bardzo niedobry. Wielokrotnie występowaliśmy o systematyczne składanie 

wniosków do różnych programów na odbudowę tych dróg w naszej gminie. Przez ostatnie 5 lat praktycznie 

żadnej drogi powiatowej nie odbudowano poza tą Sędziszów-Mierzawa. Kolejny nabór z Polskiego Ładu to 

ma być duży nabór drogowy. 

- Radny W. Tabor – bezpieczeństwo Gniewięcin-Krężoły – będziemy ten temat zgłaszać. Jeśli są skrzyżowania 

dróg przez 2 zarządców to odpowiada za organizację ruchu na danym skrzyżowaniu zarządca wyższej kategorii. 

W tym przypadku wszystkie kategorie musi określić Powiat. Wewnątrz skrzyżowania to na 100% jest to 

zadanie Powiatu. 

- te zniszczone tablice czy da się odtworzyć? 

Radny W. Tabor: 

Da się. Nie ma tych stojaków. 

Pan Burmistrz: 

To uchwyty kupimy. Wniosek odnośnie drogi Gniewięcin-Klimontów został złożony. Czekamy na 

rozpatrzenie. 

- Sołtys N. Jawor – będziemy czyścić kratki. 

- Radny D. Juszczyk – zapadnięcie płyty betonowej przy bloku nr 26 – musimy to zweryfikować. Sytuację na 

ul. Przemysłowej zgłosimy do Powiatu. Zgłaszaliśmy to wiele razy. Dobrze jest też jak poszczególni 

właściciele też indywidualni zgłaszają. 

- Radna B. Grabek – cała droga przez Swaryszów zniszczona – ciągle to powtarzamy, zgłaszamy. Lasy 

twierdzą, że wynajęli przewoźnika, mają prawo jeździć drogami. Tylko rzeczywiście rozjeżdżą nam tą drogę, 

którą też kiedyś wykonaliśmy wspólnie z nadleśnictwem. Oni dołożyli do tego 50% do utwardzenia pod lasem 

pod Białowieżą. 

- Przewodnicząca R. Pacholec – przejazd tirów – to musimy przeanalizować. To nie jest takie proste. Nie wie 

czy to będzie możliwe. Tiry wtedy będą musiały wjechać i przejechać cały Sędziszów. A tak to wjeżdżają tylko 

od obwodnicy. To będzie pewnie skomplikowany temat. 

- Radny J. Jaworski – w wydziale musimy się zastanowić jak zrobić w tym prawie, jeśli dajemy prawo do 

dysponowania gruntem na cele tych remontów, żeby ta weryfikacja odtworzenia następowała nie zaraz po 

wykonaniu tylko kolejna weryfikacja po roku czasu. 

- Radna A. Konieczna – dodatkowe zwrócenie uwagi na zapadnięte chodniki w Krzcięcicach, Słaboszowicach. 

Z Urzędu również wystąpimy, poza interpelacjami radnych powiatowych. 

Ad. 22 

Po wyczerpaniu porządku obrad Pan Przewodniczący zamknął obrady LVIII sesji Rady Miejskiej Sędziszów. 

 

Na tym protokół zakończono. 

   

Protokołowała:      Sekretarz:                Przewodniczył: 


